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EGYSZERŰSÍTETT JEGYZŐKÖNYV 

Készült: Biatorbágy Város Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási Bizottsága 2014. 

február 19-én, szerdán, 1500 órai kezdettel a Városháza 102-es termében megtartott üléséről. 

 

Jelen voltak: 

Fekete Péter, bizottsági elnök 

Koleszár Kázmér bizottsági tag 

Molnárné Czeglédi Cecília, bizottsági tag  

Tóthné Gyarmati Magdolna, bizottsági tag 

Varga László, bizottsági tag 

Szakadáti László alpolgármester 

Dr. Kovács András, jegyző 

Dr. Révész Zoltán, aljegyző 

Korbuly Klára, igazgató, Pászti Miklós Alapfokú Művészeti Iskola 

Marx Árpád, igazgató, Biatorbágyi Általános Iskola 

Rack Ferencné, igazgató, Ritsmann Pál Német Nemzetiségi Ált. Iskola, Biatorbágyi Német 

Nemzetiségi Önkormányzat elnöke 

Hingyiné Molnár Ildikó, óvodavezető, Benedek Elek Óvoda 

Dobosy Gáborné, osztályvezető Beruházási és Vagyongazdálkodási Osztály 

Gálosi Zita, előadó, Beruházási és Vagyongazdálkodási Osztály 

Czuczor Orsolya, osztályvezető, Pénzügyi Osztály 

Szádváriné Kiss Mária, igazgató, Biatorbágyi Faluház 

Ihászné Pálfi Katalin, köznevelési referens, jegyzőkönyvvezető 

 

Fekete Péter: Köszöntötte az ülés résztvevőit. Megállapította, hogy a bizottság 4 fővel 
határozatképes. Dr. Révész Zoltán aljegyző kérésére javasolta, hogy a kiküldött napirendi 
pontok sorrendjétől eltérően a költségvetési javaslat tárgyalása az óvodaépítés és az 
intézmény-felújítási program tárgyalását követően kerüljön sor, valamint az eredeti 6. 
napirendi pont levételét indítványozta. 

A bizottság 4 igen szavazattal (négy fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál a napirendet a 

fenti módosításokkal egyhangúlag elfogadta. 
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Napirend: 

1. Az általános iskolák 2014. évi tanteremigényéről 

2. Biatorbágy Város Önkormányzata 2014. évi intézmény-felújítási 

programjáról 

3. Az óvodaépítés lehetséges helyszíneiről 

4. Biatorbágy Város Önkormányzata 2014. évi költségvetéséről 

5. A közösségi együttélés alapvető szabályairól, valamint ezek 

elmulasztásának jogkövetkezményeiről 

6. A 2014. évi óvodai beiratkozási időpontokról 

7. A köznevelési intézmények részvétele a városi rendezvényeken 

 

 

1. Az általános iskolák 2014. évi tanteremigényéről 

Fekete Péter: A bizottság januári ülésén kérte, hogy folyjon egyeztetés a következő tanévben 
várható tanterem-igényekről, az iskolák tanulócsoportjainak elhelyezéséről, a Szily-kastélyban 
folyó tanteremépítés állásáról, a kialakítható osztálytermek számáról és nagyságáról. 
Rögzítésre került, hogy a 2014/2015-ös tanévtől a Karinthy utcai épületben a Ritsmann Pál 
Német Nemzetiségi Általános Iskola mellett a Biatorbágyi Általános Iskola 1-4 évfolyamának 
öt osztálya. Ez utóbbi iskola teljes felső tagozata a Sándor-kastélyban fog működni, az alsó 
tagozat –a torbágyi öt osztály kivételével- pedig a Szily-kastélyban. A két nem állami 
fenntartású iskola az előzetes tereknek megfelelően a Sándor-kastélyban működik felmenő 
rendszerben. 

Dr. Révész Zoltán: A bizottság kérésének megfelelően február 12-én az intézményvezetők 
és a tankerület részvételével megtartott egyeztetésen megállapodás született a Szily-
kastélyban három tanterem és néhány kisebb, csoportbontásra, illetve délutáni művészeti 
iskolai foglalkozások megtartására alkalmas terem kialakításáról. Az ülésről készült 
emlékeztetőt és a Szily-kastély érintett területének a helyszínrajzát a résztvevők mellett a 
bizottság tagjai is meg fogják kapni. 

Korbuly Klára: Nehezményezi, hogy mint a művészeti iskola vezetője nem kapott meghívót 
az egyeztetésre. Szeretné, ha az ülés előtti napon benyújtott teremkialakítási tervéről még a 
költségvetés elfogadása előtt véleményt mondana a bizottság. 

Fekete Péter: Ez az első megbeszélés volt, a beiratkozás konkrét adatainak ismeretében 
lesznek további megbeszélések. Most az volt a legfontosabb, hogy az első osztályokat hol, 
melyik épületben, milyen létszámmal lehet leültetni. Ezért volt fontos a tankerület részvétele is 
a megbeszélésen. A Szily-kastélyban folyó munkát is meghatározza az általános iskola 
osztálytermeinek az igénye. Az előző napon benyújtott igényről lehet tárgyalni. 

Marx Árpád: Érdeklődik, hogy a Sándor-kastélyban egy már korábban engedélyezett 
konténer telepítése szerepel-e a költségvetésben. 

Dr. Révész Zoltán: A konténer telepítését tartalmazza a költségvetés. A megbeszélésen 
képviselve voltak a művészeti iskola érdekei is. A most kérelmezett pince átalakítása szerepel 
a Szily-kastély felújításához rendelt költségekben. Javasolja, hogy a költségvetési napirendnél 
tárgyaljon róla a bizottság. 
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Fekete Péter: Reményét fejezte ki, hogy az egyeztetések folytatódnak és a művészeti iskola 
működési feltételei is javulni fognak a Szily-kastély elkészültével.  

 

2. Biatorbágy Város Önkormányzata 2014. évi intézmény-felújítási programjáról 

Dr. Révész Zoltán: Az intézményvezetők által benyújtott igények meghaladják a 
rendelkezésre álló forrás nagyságát. Kéri az intézményvezetőket, hogy rangsorolják az 
igényeket, illetve kéri a bizottság javaslatait. 

Tóthné Gyarmati Magdolna: Kevésnek tartja az intézményi felújításokra betervezett 10 millió 
forintot. Javasolja, hogy amennyiben lehetséges, az intézményműködtetési keret egy részét 
fordítsák erre a célra. 

Varga László: A tavalyi évben is szerepelt a Dévay utcai óvoda tetőszigetelése, a külső fa 
burkolat javítása valamint az orvosi ügyelet ablakainak szúnyoghálóval történő ellátása. 
Furcsának tartja az idei árak nagyságrendjét a tavalyiakhoz képest.  

Dr. Révész Zoltán: Az intézmény-felújításra tervezett 10 millió forint jelen formájában egy 
tervezet. A hivatal várja a javaslatokat, a prioritásokat, először szakmai szempontból, a 
költségvetés tárgyalásakor pedig tételesen meghatározva  a nagyságrendeket illetve annak 
megjelölését, hogy az esetleges többletigényeket minek az elhagyásával javasolja teljesíteni a 
bizottság.  

Gálosi Zita: A Dévay utcai óvodánál azért magasabbak az idei költségek, mert nagyobb 
felület javítása szükséges. Például a párkányok már olyan mértékben deformálódtak, hogy a 
falat áztatja a róluk befolyó víz. Az orvosi ügyelet összes ablakára került kalkulálásra az 
összeg.  

Dr. Révész Zoltán: Az idei árak azért is lehetnek magasabbak, mert pl. a faburkolatok 
kezelésének elmulasztása a következő évben már csak nagyobb ráfordítással pótolható. A 
Dévay utcai óvodával kapcsolatban a képviselő-testület igazságügyi szakértői vélemény 
alapján tárgyalta a problémát, de a továbblépésről nem döntött. 

Fekete Péter: Javasolja, hogy a jelenleg beállított 10 millió forintos keret a háromszorosára 
legyen felemelve. Ennél kevesebb összeg esetén nem érdemes érdemben tárgyalni az egyes 
tételeket.   

Koleszár Kázmér: Támogatja Fekete Péter javaslatát a keretösszeg megháromszorozására. 
Javasolja, hogy hallgassák meg az intézményvezetők javaslatát, hogy mit tartanak ők 
legfontosabbnak, mi az, ami semmiképpen se maradjon ki.  

Dr. Révész Zoltán: A gyakorlat az, hogy most dönt a képviselő-testület magáról a programról, 
a keretösszegről és arról a feladatlistáról, ami itt most szerepel. Amennyiben a testület ezt 
elfogadja, ez egy rövidebb lista lesz majd. Maguk a szerződések már nem kerülnek vissza a 
bizottság elé,  a határozati javaslat megtekinthető az előterjesztés mellékleteként, tehát a 
polgármester úr van felhatalmazva arra, hogy az ajánlatok alapján tárgyalásokat folytasson és 
a szerződéseket megkösse az egyes felújítási munkákra.   

Szakadáti László: Valóban a keretösszeg meghatározása után érdemes tételesen is 
megnézni az igényeket. Most ütnek vissza a korábbi években elkövetett mulasztások, 
halasztások. 
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Fekete Péter: Ilyen a tisztasági festés, az almatúrák cseréje. Javasolja, hogy a 
balesetveszélyt előidéző hibák kijavítása és a tisztasági festés élvezzen előnyt. 

Dobosy Gáborné: Az elektromos hálózatnak a cseréje négy éve minden évben kikerül 
költségvetési fedezet hiánya miatt. A szülők joggal reklamálnak, mert vibrál, zúg a 
tanteremben a fénycső, vagy sötét van, mert egyszerre csak a lámpák felét lehet bekapcsolva 
tartani. Valóban a korábbi években szükségessé vált munkák elhalasztása most már nagyobb 
összegű ráfordításokat igényelnek. A hivatal által becsült költségek általában k, a szakértők is 
hasonló nagyságrendű árakat szoktak leírni. Egyre több intézményt tart fenn az 
önkormányzat, ezek fenntartása, karbantartása többe kerül. 

Dr. Révész Zoltán: A becslésekkel kapcsolatban megerősíti az osztályvezető asszony 
szavait, utalva a tavalyi Szily-kastély felújítására, amikor a hivatal becsült egy összeget, a 
képviselő-testület elfogadott egy másik összeget, a közbeszerzési tervben egy harmadikat, 
majd egy megbízott műszaki ellenőr 900.000 Ft-ért gyakorlatilag a hivatal által becsült 
összeget erősítette meg. Ki lehet számolni, hogy ezekből a fölösleges költségekből a jelenlegi 
listában milyen feladatokat lehetne megoldani.    

Szakadáti László: A felújítási igényeket látva felveti annak lehetőségét, hogy az alacsonyabb 
bekerülési összegek elérése érdekében bővíteni lehetne a Városgondnokságot a gyakran 
előforduló karbantartási feladatok elvégzésére. Például festő, villanyszerelő, vízvezeték-
szerelő, stb.- Érdemes volna kiszámolni, melyik megoldási mód az olcsóbb. 

Fekete Péter: Javasolja, hogy tekintsék át tételesen az igényeket. 

Marx Árpád: A folyosó és a tantermek festése természetesen úgy lett felmérve, hogy ebben 
benne van most már minden, tehát a mennyezet festése is meg a felső rész is. Évek óta 
mindig úgy takarékoskodnak ebből, hogy a mennyezetet, illetve a felsőbb falfelületeket nem 
festik le, illetve tavaly egy elég komoly megtakarítást értek el azzal, hogy lambériázták a 
tantermeknek azt az alsó részét, ahol nagyon sok volt a koszolódás,  a gyerekek lába és az 
elérhető magasságok miatt. Ha a mennyezetet, illetve a magasabb falrészeket megint 
kihagyják, akkor abból azért egy elég jelentős összeget lehet megtakarítani. Másik 
megtakarítási lehetőség, hogy az olajlábazat festését anyagáron meg tudják csinálni a 
karbantartók. Főleg a Szily-kastélyban szeretnék megóvni a falakat. Az ebédlő padlócseréje 
elhagyható, ez is régóta cserére szorul, elég sok helyen sérült, de nem a legfontosabb. A 
Sándor-kastélyban a folyosók világítórendszerének a felújítása viszont már nem tűr 
halasztást. Ezek huszonhat éves armatúrák, teljesen el van égve a  végük, nem lehet bennük 
fénycsövet cserélni, mert ahogy hozzányúlnak, porlik el az egész, nagyon kritikus állapotban 
vannak.  Az összes között talán ez lenne a legfontosabb, nem beszélve arról, hogy emiatt, 
hogy így porlanak el, balesetveszélyesek is, mert ezek potyognak le időnként a plafonról. Az 
ÁNTSZ jegyzőkönyvben rögzítette, hogy a nyílászárókat cserélni illene, de ez megint egy 
olyan tétel, ami halasztható, mert pénz sincs, meg nem is annyira fontos. Összegezve: a 
világítótestek cseréje és a tisztasági festés minél teljesebb mértékben. 

Fekete Péter: Tudni szeretné, hogy körülbelül naponta hány órát világítanak ezek a világító 
testek. Érdekelné továbbá, hogy a nyílászárók, különösen az ablakok sorsa mi lesz. Érdemes-
e lekezelni őket, vagy van erre valamilyen átfogó terv a kastély TSZ szárnyának felújításához 
kapcsolódóan. 

Marx Árpád: Ez a folyosó természetes fénnyel nincs megvilágítva. Tehát reggel fél nyolctól 
este fél kilencig egyfolytában üzemel, tehát munkanapokon ez napi 12 órát biztosan megy.  

Dobosy Gáborné: 2009-ben mázolták le utoljára az összes nyílászárót. A külső 
faszerkezeteket mindenképp mázolni kellene, azóta több mint 3 év eltelt, már előtte is nagyon 
sérültek voltak, tehát több réteget is kellett rátenni. Öreg szerkezetek, ezeknek a cseréjét 
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viszont  - mivel műemléképület-, ugyanúgy mint a Szily-kastélyban, külön engedélyezési 
eljárással lehet megoldani. Javasolja, hogy ha a TSZ szárnyat engedélyezteti a hivatal, az 
ottani ablakokhoz is kellenek gyártmánytervek, a Műemlék egyben vizsgálja az egész 
kastélyt.   300 ezer Ft-tal lehet számolni ablakonként. 

Fekete Péter: Javasolja, hogy amit lehet, pályázati úton kellene megvalósítani. 

Gálosi Zita: A világításra, a fűtésre lehet pályázni műemlék épületnél, az ablakok 
hőtechnikájával nem lehet, se hőszigetelésre, ugyanis a műemlék ablakok semmiképp nem 
felelnek meg azoknak az előírásoknak, amit egy KEOP pályázaton előírnak.  

Dobosy Gáborné: Szakadáti László alpolgármester felvetésére elmondja, hogy a 
világítótesteknél nem jöhet szóba minden másodiknak a cseréje, mivel a falban futó vezetékek 
alumíniumból készültek, nem felelnek meg a mai szabványoknak. 

Fekete Péter: Javasolja, hogy a hivatal járja körül a világítótestek problémakörét annak 
érdekében, hogy a ma rendelkezésre álló megoldási lehetőségek közül a folyosókon 
folyamatosan üzemelő világítótesteket melyik típussal a leggazdaságosabb kicserélni. 

Tóthné Gyarmati Magdolna: A legfontosabbnak a festést tartja. Nagyon sokat jelentene az 
iskola hangulata szempontjából. Javasolja, hogy ebben az épületben a festés legyen teljes 
körű. 

Fekete Péter: Az a javaslat tehát, hogy a Szentháromság téri épületben legyen teljes körű a 
festés, és a világítástechnikánál pedig a hivatal járjon utána, hogy vannak-e egyrészt 
energiatakarékos módszerek, amelyeknek az esetleg magasabb beruházási költsége 
belátható időn belül megtérül, másrészt pedig vannak-e olyan pénzügyi konstrukciók, amik 
valamilyen elnyújtásban engedik kifizetni, és akkor az energiaszámlából történő 
megtakarításnál visszajöhet a beruházás egy része.  

 

Szavazás: A bizottság négy igen szavazattal (négy fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál, 

nem vett részt Varga László) egyhangúlag támogatta azt a javaslatot, hogy a Biatorbágyi 

Általános Iskolában a 2014. évi intézmény-felújítás során teljes körű tisztasági festés 

történjen, az elhasználódott, balesetveszélyes lámpatestek cseréjét előzze meg annak 

felmérése, hogy az adott műszaki feltételek mellett melyik a pénzügyileg leghatékonyabb 

konstrukció, és ezt követően készüljön terv a világítás korszerűsítésére. 

 

Rack Ferencné: Első helyre rangsorolja a tisztasági festést. Ezt követi a beépített szekrények 
porladó ajtóinak cseréje. Halaszthatatlannak tartja az udvar rendezését, és nem tartja 
halaszthatónak a világító testek cseréjét. 

Marx Árpád: A Karinthy utcai épületben szeretné, ha a kis tanáriban lenne kézmosási 
lehetősége az ott tanító tanárainak. 

Fekete Péter: Kiáll amellett, hogy a tisztasági festés megtörténjen minden épületben. A 
balesetmentesítésre mindenképpen kell forrásnak jutnia. Támogatja a kis tanáriban 
kézmosási lehetőség biztosítását. 

Szavazás: A bizottság öt igen szavazattal (öt fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) 

egyhangúlag támogatta a Karinthy utcai iskolaépület teljes körű tisztasági festését, a 
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balesetveszély elhárításához szükséges munkák elvégzését, a meghibásodott lámpatestek 

cseréjét, az udvar rendezését és a Biatorbágyi Általános Iskola használatában lévő földszinti 

kis tanáriban a kézmosási lehetőség megteremtését. 

Hingyiné Molnár Ildikó: Az óvodákban is aktuális a tisztasági festés. A régi épületekben 
továbbra is gond a fűtés szabályozása. Egyenletes hőmérsékletet kellene biztosítani a 
helyiségekben. A Fő utcai épületben szeretnének funkcióváltást két helyiség között. 
Véleménye szerint ezt anyagárban a Városgondnokság el tudná végezni. Nem megnyugtató 
két épület vagyonvédelme. Ahol a parketta fölszálkásodott, a balesetveszély és a higiénikus 
tisztíthatóság okán is meg kellene javítani. Az udvarokon meghibásodott térkő burkolatok 
javítása nem tűr halasztást. Azokon a területeken, amit nem használnak a gyerekek, 
halasztható a javítás. A Bajcsy-Zsilinszky utcai épületben meg kellene szüntetni a 
csatornabűzt. Ugyanitt a csoportszobák és a folyosók burkolását is évek óta kérik. A 
fölszakadt linóleum balesetveszélyes. A Dévay utcai épület tetőbeázásának problémája 
ismert. Ebben az épületben néhány világító testet meg kellene vizsgálni a javíthatóság 
szempontjából. Kiszakadt zsanérok miatt a csoportszobák nem szellőztethetőek megfelelően. 
Talán luxusnak tűnik, de két csoportszobában kellene a nyári időszakra légkondicionálás, 
mert a hatalmas üvegfelületeken keresztül úgy felmelegednek a helyiségek, hogy sem játékra, 
sem alvásra nem alkalmasak a szobák. Ha nem jut rá idén forrás, halasztható, de egyszer 
meg kellene oldani. 

Fekete Péter: Az iskolákhoz hasonlóan az óvodaépületekben is a tisztasági festés és a 
balesetveszély elhárítása kapjon elsőbbséget. A Dévay utcai épület tetőbeázásának 
megszüntetése és a külső burkolat karbantartása éves szinten olyan nagyságrendű összegbe 
kerül, hogy szükséges volna egyszeri végleges megoldást találni a kiküszöbölésükre. 

Dobosy Gáborné: Amennyiben javasolja az oktatási bizottság, kérnek árajánlatot a külső 

burkolat cseréjére. A tetőt illetően a jelenlegi műszaki megoldás évi 300 000 Ft ráfordítás 

mellett tartható olyan állapotban, hogy ne ázzon az épület. A végleges megoldás több 

tízmilliós nagyságrend mellett lenne megvalósítható. 

Fekete Péter: Az óvodák felújítási tervével kapcsolatban javasolja, egyrészt a tisztasági 
festések elvégzését, a balesetveszély elhárítását, másrészt a beázásokkal fenyegető 
meghibásodások kijavítását, beleértve a Dévay utcai épület tetejét. A falburkolat felújításra 
pedig a hivatal szerezzen be árajánlatot a különböző megoldási lehetőségekre.  

Szakadáti László: Megerősíti, hogy erre a faburkolatra már nem érdemes költeni. Támogatja 
a végleges megoldás kidolgozását. 

Fekete Péter: Tehát tisztasági festések legyenek, balesetveszély-elhárítás, és hát a beázás 

megszüntetéssel kapcsolatos munkálatok is kellenek. A Dévai utcai épület faburkolat javítását 

pedig nem javasolja, és hosszabb távra pedig javasolja olyan alternatív és megoldás 

kidolgozását, ami kiválthatja a faburkolatot.  

Szavazás: A bizottság öt igen szavazattal (öt fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) 

egyhangúlag támogatta, hogy a Benedek Elek Óvoda 2014. évi intézmény-felújítási tervében 
szerepeljen a tisztasági festés, a balesetveszélyt elhárító munkák fedezete, valamint a Dévay 
utcai épület külső burkolatának javítására ne tervezzenek fedezetet, hanem a hivatal dolgozza 
ki a jelenlegi burkolat kiváltásának tervét. 
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 Biatorbágy Város Önkormányzat Oktatási Bizottságának  

12/2014. (II. 12.) OB sz. határozata 

Biatorbágy Város Önkormányzata 2014. évi intézmény-felújítási tervéről 

A bizottság támogatta és elfogadásra javasolta a képviselő-testületnek Biatorbágy Város 
Önkormányzatának 2014. évi intézmény-felújítási programját az alábbi módosításokkal: 

1. A Biatorbágyi Általános Iskolában a 2014. évi intézmény-felújítás során teljes körű 

tisztasági festés történjen, az elhasználódott, balesetveszélyes lámpatestek cseréjét 

előzze meg annak felmérése, hogy az adott műszaki feltételek mellett melyik a 

pénzügyileg leghatékonyabb konstrukció, és ezt követően készüljön terv a világítás 

korszerűsítésére. 

 

2. A Karinthy utcai iskolaépület teljes körű tisztasági festését, a balesetveszély 

elhárításához szükséges munkák elvégzését, a meghibásodott lámpatestek cseréjét, 

az udvar rendezését és a Biatorbágyi Általános Iskola használatában lévő földszinti kis 

tanáriban a kézmosási lehetőség megteremtését. 

3. A Benedek Elek Óvoda 2014. évi intézmény-felújítási tervében szerepeljen a tisztasági 
festés, a balesetveszélyt elhárító munkák fedezete, valamint a Dévay utcai épület 
külső burkolatának javítására ne tervezzenek fedezetet, hanem a hivatal dolgozza ki a 
jelenlegi burkolat kiváltásának tervét. 

 

3.  Az óvodaépítés lehetséges helyszíneiről 

Dr. Révész Zoltán: A legutóbbi ülésen már szó volt arról, hogy a lehetséges oldalépítésre 
alkalmas helyszínek bővítésére ingatlanokat vásárol az önkormányzat. A Szily kastély mellett 
lévő második telket már meg is vásárolták. A templom melletti 455/1-es helyrajzi számú 
ingatlanra pedig további tárgyalásokat folytatott a polgármester úr. Elkészült az értékbecslés 
is, ez a mai nap került be az önkormányzathoz, ez 24.100.000 forintra értékeli az ingatlant. A 
református egyházközség presbitériuma elvi szinten támogatta az elképzeléseket, tehát el 
kívánják adni az önkormányzatnak az ingatlant.   

Fekete Péter: Ez a megoldás lehetővé teszi az utcakép megőrzését. Ha a szerződésbe 
valamilyen formában be tudna kerülni az a szándék, hogy a református egyházközség 
óvodaépítésre fogja használni a befolyt pénzt, duplán hasznosulna az önkormányzat kiadása. 

Szakadáti László: Abból a célból zajlik az egész, hogy az óvoda-kérdést megoldják. Az 
önkormányzat számol azzal a három óvodacsoporttal, amit a reformátusok megépíthetnek, ők 
is pályázati pénzből, ha lesz telek, mert minden onnan indul ki. Így a biai részen összesen 
lehetne a Bajcsy-Zsilinszky óvodával, a református óvodával és az önkormányzat által 
fölépítendő óvodával egy körülbelül 14-15 csoportos óvodai kapacitás, amelyik a szükséges 
kapacitás egyik fele, a másik felét pedig a torbágyi részen tudják biztosítani, tehát a Szent 
László utcai, a Fő utcai és a Dévay utcai óvodákkal. Támogatja, hogy a megállapodásban 
legyen benne, hogy abból a célból, azzal a szándékkal hozzák meg a felek ezt a döntést, 
hogy óvoda építési célra fordítsa az egyházközség. Tehát ez a szándék legalább legyen 
benne, jelezvén, hogy ez egyben a város összterhein való csökkentést is jelenti, illetve annak 
az óvodai szükségletnek a biztosítását, amit minél hamarabb el kell érni a városban.  

Koleszár Kázmér: Támogatja, hogy az adásvételi szerződés tartalmazzon garanciális 
elemeket arra, hogy a befolyt összeget óvodaépítésre fordítja az egyházközség. 
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Dr. Révész Zoltán: Ezeket a garanciákat nem tartja szerencsésnek és kezelhetőnek az 
adásvételi szerződésbe foglalni, az esetleges következmények kezelhetősége szempontjából. 
Jobbnak tartaná erre vonatkozóan egy külön megállapodás megkötését. 

Fekete Péter: A bizottság támogatja a kérdéses ingatlan megvásárlását. Javasolja, hogy 
szülessen egy külön megállapodás, a korábbi szándéknyilatkozat módosítása, amiben a 
református egyházközség vállalja, hogy óvoda építésére fordítja az így megkapott összeget.  

Szavazás: A bizottság 5 igen szavazattal (öt fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) 

támogatta a 455/1-es helyrajzi számú ingatlan megvásárlását azzal, hogy szülessen egy 
külön megállapodás, amiben a református egyházközség vállalja, hogy óvoda építésére 
fordítja a vételárat. 

 

Biatorbágy Város Önkormányzat Oktatási Bizottságának  

13/2014. (II. 12.) OB sz. határozata 

Az óvodaépítés lehetséges helyszíneiről, a 455/1-es  helyrajzi számú ingatlan 

megvásárlásáról 

A bizottság támogatta és elfogadásra javasolta a képviselő-testületnek a 455/1-es helyrajzi 
számú ingatlan megvásárlását azzal, hogy szülessen egy külön megállapodás, amiben a 
református egyházközség vállalja, hogy óvoda építésére fordítja a vételárat. 

 

3. Biatorbágy Város Önkormányzata 2014. évi költségvetéséről 

Dr. Kovács András: A költségvetési törvény 2014. december 22. napján lépett hatályba, 
amely tartalmazta az adósságkonszolidációt. Az adósságkonszolidáció 489.256.000 forint 
hitelállományt vállalt át az önkormányzattól. Ennek a szerződésnek az aláírása megtörtént. A 
tavalyi évhez képest változás a költségvetést érintően, hogy kormányzati funkcióként kerültek 
meghatározásra az egyes feladatok. Maradt továbbra is a feladatalapú finanszírozás. Nagyon 
fontos az, hogy a gazdasági stabilitásról szóló törvény a továbbiakban is hatályban van, ami 
azt jelenti, hogy az önkormányzatok hitelt csak akkor vehetnek fel, hogy ha előzetesen a 
kormány hozzájárult ehhez. A benyújtott költségvetés hitelfelvétellel nem számol. Akkor egy-
két fontosabb információ, ami az oktatási bizottságot érintheti. Az egyik az az, hogy a 
költségvetésből kiolvasható, hogy a gyerekétkeztetéshez kapcsolódóan, magára az étkezésre 
nem kap állami támogatást az önkormányzat, ezt gyakorlatilag teljesen saját erőből kell 
finanszíroznia. Többletfeladattal nem számol a költségvetési javaslat, valamint 
feladatelvonással sem. Viszont számolni kellett béremelkedésekkel az óvodapedagógusoknál, 
valamint a szociális ágazatban dolgozóknál, ezeket a béremelkedéseket nem fedezi az állami 
támogatás, úgyhogy itt is szükséges volt az önkormányzat saját erejéből kiegészíteni ezeket 
az összegeket. Az adóbevételekkel kapcsolatban, röviden akkor egy pár mondatot. A telekadó 
2013. május 1-vel történő bevezetésével egy új adónem jelenik meg a költségvetésben. A 
megtett úttal arányos útdíj bevezetésével kapcsolatosan  egy jogszabály szól arról, hogy a 
helyi iparűzési adóból jóváírható ez az út díj megfizetés. Biatorbágy esetében a tavalyi félévet 
tekintve, megközelítőleg 300 millió forint volt ez az összeg. Így kb.60 millió forinttal lesz 
kevesebb az adóbevételi tervben betervezett összeg. Gépjárműadóval kapcsolatban továbbra 
is 40% az, ami az önkormányzatnál marad a bevételi oldalon, mert a 60%-ot, az állami forrást 
tovább kell utalnia a hivatalnak. A felhalmozási kiadásokat a II/7-es táblázat tartalmazza,  itt a 
beruházásokat úgy csoportosították, hogy azok a beruházások, amelyekről már korábban 
testületi döntés született, külön szerepelnek, előzetesen a döntés számával szerepeltetve és 
később pedig azok az egyéb beruházások, amelyek még ugyan nem rendelkeznek 
felhatalmazó határozattal, de szükségszerűség, bizottsági javaslatok ezt indokolják. A tartalék 
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áll egy általános tartalékból, valamint van konkrétan megnevezett céltartalék. Ez az általános 
tartalék az idei évben 80 millió Ft, és 70 millió az a célzott tartalék, amely külön táblában 
szerepel. Ezeket a tartalékok nagyon fontosak, hogy lehetőség szerint itt még a költségvetés 
elfogadásakor és a tárgyalásakor ne forrásként szolgáljanak, hanem valóban a feladatukat 
töltsék be az év közben felmerült többletigények finanszírozásra maradjanak meg. 
Jogszabályi kötelezettség a tartalékképzés az önkormányzatnál.  

Tóthné Gyarmati Magdolna: Ha a KLIK fizeti az iskolák pedagógusait, miért szerepelnek 
ezen a szakfeladaton személyi juttatások. A rendezvények finanszírozásánál nem szerepel a 
pedagógus nap. A civil szervezetek támogatásánál nem találja a Népdalkört, a Pászti Miklós 
Alapítván viszont kétszer szerepel. Ezekre a kérdésekre szeretne választ kapni. 

Czuczor Orsolya: Azzal, hogy KLIK átvette a köznevelési intézmények fenntartását, a 
működtetői feladatok maradtak az önkormányzatoknál. Ez azt jelenti, hogy az intézményben 
foglalkoztatott takarító nénik, portások, konyhás nénik bérét az önkormányzat fizeti, de ide 
sorolódnak az intézményi karbantartók is. A személyi jellegű kiadások mellett vannak dologiak 
is. Tájékoztatja a bizottságot, hogy a konténerbérletekkel együtt 100 millió forint fölött terheli 
az önkormányzatot az intézmény-működtetés. Ezek az összegek vannak idetervezve. A civil 
szervezetekre vonatkozóan a képviselő-testületnek volt már egy döntése, hogy ezeket a 
szervezeteket kiemelten is támogatja, a működésüket, és ezen kívül pályázatot is adhatnak 
be, ők ezért szerepelnek külön soron. Egy tavalyi döntés értelmében a városi rendezvények a 
Faluház költségvetésében kerülnek tervezésre.   

Marx Árpád: Amióta a KLIK átvette az iskolák fenntartását, illetve a technikai dolgozóknak a 
fizetését az önkormányzat biztosítja, azóta a pedagógiai munkát segítő dolgozók nagyon 
hátrányos helyzetbe kerültek. Nekik is nagyon alacsony a bérük, és mióta ez az átalakítás 
lezajlott még az a nagyon kevés cafetéria is eltűnt az ő bérükből, ami azt jelenti, hogy elég 
jelentős, tehát ilyen 10-15% bércsökkentést kellett, hogy elszenvedjen az a néhány ember. 
Nem sok emberről van szó, mert a Biatorbágyi Általános Iskolában összesen kettő, maximum 
három, emberről van szó. Illetve nem jelentős, néhány emberről van szó, de maga a tény az 
nagyon keményen érinti ezeket az embereket. Arra kéri az önkormányzatot, hogyha lehet, 
akkor legalább a cafeteriát kapják vissza ezek az emberek, mert furcsa, hogy mindenkinek 
emelkedik a bére, őnekik meg csökkent. A környékbeli önkormányzatok a pedagógusoknak a 
kiemelt munkavégzésüket valami módon honorálható bérkeretet adnak az iskoláknak. Erre 
volt korábban egy lehetőség, volt a kiemelt munkavégzésért járó kereset-kiegészítés. Ez 
eltűnt az iskolákból és eltűnt minden olyan, amivel differenciálhatnák a jobb munkavégzést. 
Szeretné elérni, ha lehet, hogy valamilyen minimális kerettel legalább rendelkezzen minden 
iskolaigazgató annak érdekében, hogy a kiemelt munkavégzést valahogy tudják honorálni, 
mert ez most nem működik. 

Czuczor Orsolya: Mindezt a KLIK felé kellene jelezni, mivel jogszabály szerint az 
önkormányzat csak saját dolgozójának fizethet cafetériát. A különdíjazás megint 
értelemszerűen bérjellegű kifizetés, ami csak saját dolgozónak adható. Meg kellene nézni, 
hogy az oktatási pályázat keretében hogyan lehetne részben orvosolni ezeket a problémákat. 

Dr. Révész Zoltán: Az elmúlt testületi és bizottsági üléseken volt szó a pályázatról. Ennek 
keretében pl. a továbbképzések támogathatók. A pályázat 10 millió forintos keretét 
tartalmazza a költségvetés tervezete. 

Fekete Péter: Ez a pályázat első sorban a minőségfejlesztés céljából lett kidolgozva. Meg 
kellene vizsgálni annak lehetőségét, hogy ezen belül az egyes programoknak ne csak a 
dologi, hanem a személyi jellegű kiadásai is finanszírozhatóak legyenek. 

Dr. Kovács András: Ez a pályázati rendszer, ez kvázi úgy működik, mint a civil szervezetek 
pályázata, tehát érdekeltségi alapon az a pedagógus, vagy az az intézmény, akinek van olyan 
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tevékenysége, amit támogatandónak ítél, és szeretné, hogy az önkormányzat támogassa, 
akkor ezen a pályázaton elindul vele, a pályázati feltételeknek ha megfelel, akkor 
természetesen az ott megkötött szerződés alapján ezek az összegek kifizethetőek. Tehát 
pénzügyileg, jogilag abszolút rendezhető ezen a pályázaton belül. A célokat a pályázat 
meghatározta, arról a múlti ülésen döntés született. Véleménye szerint ez egy nagyon jó 
módszer arra, hogy az önkormányzat támogassa ezeket a plusz munkákat, amiket a 
pedagógusok tesznek a gyerekekért. Ez kimondottan erre van.   

Fekete Péter: Meg kell vizsgálni, hogy a jogi személyiséggel nem rendelkező pályázó esetén 
milyen szerződés keretében lehet támogatást nyújtani. A civil szervezetek esetén is ezért 
ragaszkodtak a jogi személyiségű egyesületek, alapítványok létrehozásához. 

Czuczor Orsolya: Megbízási szerződést magánszemélyekkel tud kötni az önkormányzat. 

Szakadáti László: Úgy gondolja, hogy a pedagógus életpályamodell a munkavégzés 
minősége szerinti differenciálás lehetőségét is tartalmazza. Elindult a pedagógusok minősítési 
rendszere is. 

Rack Ferencné: Alpolgármester úr felvetésére válaszolva elmondja, hogy ez pillanatnyilag 
még nem jelenik meg a bérben, tehát nem tudják a kiemelkedő munkavégzést honorálni.  

Dr. Révész Zoltán: A pályázati kiírásban benne vannak a  pályázati feltételek. Az egyes 
témákra nevelőtestületek, szakmai munkaközösségek, pedagógusok közössége és 
pedagógusok egyénileg nyújthatnak be pályázatot. A pályázatot pedig az intézményvezető 
ellátja kézjegyével. Meg kell vizsgálni, hogy pedagógus közösségek, nevelőtestületek által 
benyújtott pályázat esetén ki lesz a szerződő fél. 

Korbuly Klára: A pedagógus életpályamodellben valahol a nagyon-nagyon távoli jövőben van 
ilyen fejezet, hogy jutalom. De az csak azután, amikor már egyáltalán kialakultak a valóságos 
bérkategóriák, a pedagógus 1, illetve a pedagógus 2, ami körülbelül 8 év az átfutási ideje. És, 
amire az Árpád gondol, az az aktuális elvégzett plusz feladatok miatti differenciálás. Ez nem 
egy hosszútávú bér, ami folyamatosan megillet valaki, hanem egy egyszeri jutalmazás. Nem 
lehet úgy működtetni egy közösséget, egy tantestületet, hogy mindenkit egy kalap alá vonnak, 
mert van, aki személyiségéből fakadóan, van, aki helyzetéből fakadóan nem tud úgy részt 
venni a munkában, mint a másik. És ha soha semmivel nem tudják őket jutalmazni, akkor nem 
is fognak dolgozni. Megérti, hogy az önkormányzatnak nincsen erre kerete, erre nagy szükség 
lenne. Budaörsön fizet az önkormányzat úgynevezett budaörsi pótlékot, több tízezer forintot. 

Dr. Kovács András: Ez a pályázati anyag azért nem ismerős még az intézményvezetők 
számára, mert a testület ugyan döntött róla, de csak a költségvetés elfogadása után lesz 
kiírva. De a honlapon már olvasható. Ami a jutalmazást illeti, tudni kell, hogy az 
önkormányzati intézményekben sincs jutalom. Össze lehet hasonlítani Budaörssel 
Biatorbágyot, de Budaörsön 17 milliárdos a költségvetés, gyakorlatilag egy-egy iskolaépítési 
projektet hitel nélkül meg tud oldani Budaörs. Az egy dolog, hogy földrajzilag egymás mellett 
van a két település és könnyű oda eljutni egy munkavállaló szempontjából, de, hogy valakit 
csak a jutalom motivál - nem szerencsés. Ez a pályázati kiírás, amit az önkormányzat 
elfogadott, érdekeltté teszi a pedagógusokat abban, hogy amennyiben van olyan ötletük vagy 
olyan plusz, amit ők a munkájukon felül vállalnak gyerekekért, akkor ebben támogatni tudja az 
önkormányzat. Ezeket a pályázati feltételeket igenis teljesíteni kell. Nem egyszer volt ebből 
probléma a tavalyi évben, meg az azt megelőző években, hogy olyan igények jöttek ide az 
önkormányzathoz - utolsó pillanatban -, amelyeket aztán valami úton-módon az önkormányzat 
támogatott, de nem pontos elszámolással, nem volt teljesen fölépítve az az elgondolás, ami 
bejött az önkormányzathoz. Ez a pályázat tiszta, átlátható viszonyokat teremt. Le van írva 
pontosan milyen költségvetéssel, milyen feladatokra, kéri valaki a támogatást. Amennyiben az 
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önkormányzat ezt érdemesnek találja, akkor támogatja. A pedagógusok önkormányzati 
jutalmazását nem látja kivitelezhetőnek. 

Fekete Péter: Javasolja, hogy tekintsék át még egyszer a pályázati kiírást abból a 
szempontból, hogy az intézmények mellett működő civil szervezetek, alapítványok, 
egyesületek is pályázhassanak. 

Tóthné Gyarmati Magdolna: Emlékei szerint ez a pályázati rendszer az oktatás megújítása 
érdekében készült. Intézmények közötti tapasztalatcsere, jó ötletek kipróbálása, adatbankok 
létrehozása, tehát ami már egy iskolánál működik, az minden pedagógus számára elérhető 
legyen. Tehát nem kifejezetten arról, hogy „most csináltam egy rendezvényt, és akkor most 
ezért kapok valami pénzt”. Most mindenki készíti a portfólióját, mindenkinek át kell majd 
gondolnia, hogy mi az, amit csinál, és azt esetleg közkinccsé is tudja tenni. Hogyha van a 
felzárkóztatásban egy adatbank, adatlapjai vannak, akkor azt föl tudja ajánlani a többi 
pedagógusnak is. Lehet pályázni természetesen tábori pénzekre is, mert ha van egy biológus 
az iskolában, aki például megszervezne itt Biatorbágyon akár a többi iskola gyerekeinek is 
mondjuk egy hetes programot. Joggal pályázhat akkor arra, mert igen, letesz valami olyat, ami 
mindenki számára hasznos. A maga részéről inkább azt támogatná, hogy a nagyobb 
pedagógiai hatású munkák kerüljenek majd, hogy ha lesznek, ebből a 10 millióból 
támogatásra.  

Marx Árpád: Tehát van az a fajta pedagógus, aki szeret megszakadni a pályán és tényleg a 
lelkét kiteszi és mindent megcsinál, és pontosan ugyanannyit keres, mint az, aki éppen hogy 
csak elvégzi a szükséges feladatot. És ezt a többletmunkát abszolút semmilyen módon nem 
tudják honorálni, tehát azok, akik a hátukon viszik az iskolát, egyszer csak megcsömörlenek 
és azt mondják, hogy köszönjük szépen, elég, ha mindenki ugyanannyi pénzt keres, mint én, 
akkor én is ugyanolyan keveset fogok tenni, mint a többiek, tehát egyfajta olyan irányt vesz 
majd az iskola munkája, ahol elkedvetlenedik az, aki most még húzza az igát. Tehát ezért 
valamiféle differenciálást kellene a pedagógus bérekbe bevezetni, ami most teljesen hiányzik 
az életpálya modellből. Volt erre a múltban többféle mód, hogy ezt lehessen honorálni, most 
semmi nincs. Igen, alapítványon keresztül könnyű ezt megoldani. A Budaörsi Alapítvány, vagy 
a budaörsi pedagógusok is egy alapítványon keresztül kapnak többletpénzeket, nem az 
önkormányzattól. Törökbálinton ezt úgy oldják meg, hogy van egy fejkvótaszerű keret, amit 
nem tudom, hogy az önkormányzat hogyan biztosít az iskolának, és az igazgató dönti el, hogy 
abból a fejkvótaszerű keretből kinek mennyit ad. Megoldható az, hogy valaki egyáltalán nem 
kap, és megoldható, hogy annak az egy embernek a fejkvótáját a másik kettő osztja el, vagy 
esetleg egy másik ember kapja meg. Tehát ily módon differenciálásra ad lehetőséget ez a 
fajta keret. Jutalomkeret tényleg nem volt Biatorbágyon soha, viszont tényleg minden évben 
volt jutalom, és tényleg a múlt évben is volt jutalom mindenkinek, kivéve a pedagógusokat. 
Tehát azért ezt tegyük hozzá, hogy az iskola a múlt évben teljesen kimaradt a jutalmazásból, 
a fenntartó nem gondolt az iskolákra, de érdekes módon senki más nem gondolt. Nagyon sok 
pedagógus panaszkodott karácsony környékén, fel kellett venniük fizetéselőleget, számítottak 
valami kis jutalomra, mert eddig mindig volt, most idén nem volt. Óvodában volt, tudomása 
szerint, iskolában nem volt. Tudom, hogy nem egy fenntartás, de az, hogy nincs jutalom 
Biatorbágyon, mindig volt jutalom Biatorbágyon. Az a kérése, hogy valamilyen módon 
próbálják megoldani azt, hogy legalább a fizetésük ne csökkenjen, az iskolatitkároknak, 
pedagógiai asszisztenseknek, ha az önkormányzat erre tud valamilyen segítséget, keretet 
biztosítani, ne cafetériát biztosítson. Biztosítson bármit.  

Fekete Péter: Egy nagyon rövid kérdés. Milyen nagyságrendű összeget igényelne ennek a 
problémának a megoldása? 

Marx Árpád: Nem az összeg itt a fontos, tehát ha ez jelképes lenne, már az is nagyon sokat 
jelentene. Törökbálinton egy nagyon jelentős összeg, havi 20-25 000 fejenként. Olyan 10 
millió forintos tétel lenne a városnak éves szinten. A pedagógiai munkát segítő 
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alkalmazottaknak a bére kb. nettó 10-12 ezer forinttal csökkent azáltal, hogy átkerültek KLIK 
fenntartásba. Hogyha ezt valahogy vissza lehetne nekik adni ez is egy 100 ezres 
nagyságrendű havi kiadás. Tehát ez ilyen 2 milliós összeget jelentene a városnak a 
költségvetésében. És tényleg olyan emberek kapnák meg akik abszolút megérdemlik. Tehát 
Ibolyánál is, Klárinál is, nálunk is olyan emberek dolgoznak akik azt gondolom hogy nagyon 
kevés pénzért nagyon sokat dolgoznak és megérdemlik.  

Fekete Péter: Akkor nagyságrendileg a két téma majdnem rokon. Tehát végül is valamiféle 
bérpótlékról van szó. Most hogy ezt éppenséggel egy intézményvezető úgy osztaná föl, hogy 
a pedagógiai asszisztenseit próbálná jobban belőle, vagy a pedagógusait jutalmazni, tehát 
mondjuk ebbe esetleg nem is feltétlenül kellene kívülről beleszólni, de az látszik, hogy ennek 
az éves költsége egy olyan 10-15 millió forint. Akár ezzel az 5000 forintos havi per fej kvótával 
is, amit nyilván nem egyenletesen kaphatnának meg. Hogy erre ez a tízmillió forintos keret 
semmiképpen nem elég, ami most van. Tehát ha az egészet egy ilyen irányban próbálnák 
felhasználni, akkor sem lenne elég. És nem is arra van ráadásul, de , , most egymás mellé 
tettük a dolgokat. Tehát tehet az oktatási bizottság egy ilyen javaslatot, ha megjelöli a forrását 
a költségvetésben, hogy erre egy újabb tízmillió forintos keretösszeg kerüljön elhatárolásra. 
Fölteszi a bizottságnak szavazásra, hogy javasoljon egy plusz tízmillió forintos minőségi 
bérpótlék keretösszeget e mellé a tízmilliós minőségi oktatási keret mellé.  

Szakadáti László: Javasolja ezt a 10 millió forintos keretösszeget a bizottság részéről 
megnevesíteni, aztán majd meglátják még a következő napokban, honnan tudják ezt 
összeszedni.   

Dr. Kovács András: A pályázati kiírás tartalmaz olyat, hogy projektnapok költségeinek 
támogatása. A pályázati kiírás kezdettől fogva tartalmazta ezeket a dolgokat, például egy ilyen 
rendezvénynek a szervezését abszolút lefedi ez a pályázat, valamint szakmai eszközök 
beszerzését, könyvtárfejlesztést, diákcsereprogramot, tehát próbálta a képviselő testület úgy 
leképezni ezt a pályázati kiírást, hogy minden eddigi tapasztalt tevékenységet lefedjen. Kár, 
hogy Marx Árpád úr elment, pedig neki szerette volna válaszolni, egyrészről azt, hogy jutalom 
kifizetése nem volt Biatorbágy önkormányzatában, azt pedig, hogy a biatorbágyi tanárok 
munkáltatója nem az önkormányzat, hanem a KLIK, arról pedig nem az önkormányzat tehet, 
tehát ugyanúgy lehetne a KLIK ajtaján is kopogtatni, és nem kellene teljes egészében az 
önkormányzat feladatává tenni ezeket a kérdéseket. Látható, hogy a költségvetés 
gyakorlatilag az oktatásfejlesztés irányában van felborítva. A 70%-a az oktatásfejlesztésről 
szól. Mindeközben a közmeghallgatásokon nem győzik a lakosság türelmét kérni, például az 
elmaradozó útfelújítások miatt. 

Hingyiné Molnár Ildikó: Valóban nem történt az óvodában sem jutalom kifizetés. Egész 
egyszerűen arról volt szó, hogy egy csomó olyan többletmunkát végeztek a kollégák, amit 
bérjellegű kifizetéssel szerződések útján muszáj volt honorálnunk. Olyan munkákat, amik nem 
tartoznak bele alapvetően a munkaköri kötelességeikbe, leírásukba. Tehát nem kaptak a 
kollégák jutalmat. 51 pedagógusról és 30 pedagógiai munkát közvetlenül segítő alkalmazottról 
van szó, akik szerencsére, az önkormányzat berkein belül voltak. Tehát ebből a szempontból 
nyilván, hogy nagyobb figyelmet tudnak rájuk fordítani, de ugyanebben a cipőben járnak, mint 
a KLIK berkeiben dolgozó kollégák. Béremelése volt csak a szakmai munkát végzőknek, csak 
a pedagógusoknak volt, ugyanúgy a dajkák, pedagógiai asszisztensek, az óvodatitkárunk, aki 
gyakorlatilag szinte egyedül szakad meg az adminisztratív teendőkben a 608 gyermeket 
nevelő, öt helyen működő óvodában nem volt bérfejlesztésük évek óta.  

Molnárné Czeglédi Cecília: Most januárban a pedagógusfizetések elég szépen lettek 
emelve, és az a véleménye, hogy az a tízmillió forint, amit erre a pályázatra pályázati 
lehetőséget ad, az annak, aki a szakmai munkájában szeretne színvonalasabban dolgozni, 
annak lehetőség. Nem fizetésben, de hogy megvalósítsa azt, amit ő fontosnak tart. Nem 
gondolja, hogy most az önkormányzatra kéne még egy ilyen plusz jutalom terhét rakni, mikor 
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most senki semmit igazából nem kap. A fizetéseket teljesen tisztességesen emelték és ez 
fokozatosan tovább folytatódik. Aki most ezért a pár ezer forintért dolgozik csak lelkesebben, 
az úgysem fog lelkesebben dolgozni, aki meg lelkesen dolgozik, az dolgozni fog. 

Rack Ferencné: A nevelőtestületek számára jó volna közösségi programokat finanszírozni, 
akár egy szakmai továbbképzéssel egybekötve, ami egyben feltöltődés is a pedagógusoknak 
és nagy mértékben hozzájárul a közösség fejlesztéséhez, hiszen a szakmai feladatokat a 
KLIK finanszírozza. Az éves programtervben ha benne van, ami a szorosan kötődik az 
oktatáshoz, az oktatási munkához, azt a KLIK felvállalja. Ha ezen felül még plusz projekteket 
vállalnak, plusz feladatokat tesznek rájuk, azért, hogy a feladatért megkapják az annak 
megvalósításáért járó összeget, véleménye szerint nem a mentálhigiénés 
kiegyensúlyozottságukat vagy fejlődésüket  segíti elő, hanem még inkább túlterheltek lesznek, 
még inkább fáradtak lesznek a mindennapi feladataiktól. Nagyon örülne, ha ilyen programokra 
is lehetne pályázni.  

Dr. Révész Zoltán: Akkor néhány szót még egyszer és utoljára a pályázatról. Ez az a 
pályázat amit Ihászné Pálfi Katalin oktatási szakértőnk a tavalyi évben kidolgozott. Ebben az 
évben aktualizálva lett, a bizottság megtárgyalta. Ön megkapta úgy is, mint bizottsági tag, úgy 
is, mint a  nemzetiségi önkormányzatnak az elnöke. Utána a képviselő-testület elfogadta. 
Ezek az anyagok mind nyilvánosak. Azért nem került kiírásra még, hiszen a költségvetés 
elfogadását várják, amikor a keretösszeg elfogadottá válik. Az a szerencsés helyzet, hogy ha 
valami korrekcióra szorulna még a pályázati kiírásban, akár a testület üléséig, egy rendkívüli 
ülés keretében tudná az oktatási bizottság tárgyalni és akkor még lehet ilyen finomhangolást 
végezni ezen a pályázaton. A jutalmazásra és kereset kiegészítésre javasolt 10 millió forintos 
pluszkerettel, meg a törökbálinti példával kapcsolatban azért muszáj megjegyezni, itt megint 
„a kinek fizetjük a közpénzt” előbb említett kérdéskörét kell tisztázni. Vajon Törökbálinton hogy 
adnak oda egy nem önkormányzati dolgozónak 10 millió forintot, hogy ő döntse el és mi 
fizessük ki, tehát azért ezt jobban körül kellene járni, mielőtt 10 milliókat elkezdünk osztogatni. 
Amennyiben tényleg így gondolja a bizottság, hogy támogatni kívánja ezt a javaslatot, kéri, 
hogy a forrását is jelölje meg a költségvetésben. 

Tóthné Gyarmati Magdolna: Az önkormányzatnak az eszközöket és az épületet kell 
biztosítani. Az legalább annyira bevonzza majd a gyerekeket, és annyira számít, mint az, hogy 
ki tanít, és hogy tanít. Ő maga arra fog koncentrálni, hogy ezek az épületek, illetve az 
eszközök minél nagyobb számban legyenek meg. A munkakörülmények javítására fog 
összpontosítani, a megfelelő infrastruktúra kialakítására, az eszközök biztosítására, jó 
világításra, tisztaságra, mert ez hozzájárul a gyereklétszám biztosításához, és a pedagógus 
álláshelyek megőrzéséhez. 

Korbuly Klára: Azért a szülők még mindig tanító nénit választanak és nem iskolaépületet. 
Ebben az évben nagyon szűken kaptak a KLIK-től ellátmányt. A pedagógus életpálya-modell 
nagyon egyenetlenül működik, vannak, akik valóban hatalmas fizetésemelést kaptak, de 
vannak, akiknek alig emelkedett a bérük, és akadnak, akiknek konkrétan csökkent. 
Pillanatnyilag nem elég differenciált a bértábla. Az iskolatitkárok terhei mérhetetlenül 
megnőttek, miközben kevesebb lett a fizetésük. És egyáltalán nem könnyű oda olyan embert 
kapni aki el tudja végezni ezeket a feladatokat, tehát borzasztó nagy probléma, és fordultak a 
KLIK felé, amikor volt egy icike-picike pénz év végén, csak a titkárnők, semmilyen pedagógus, 
csak a titkárnők kaptak, mert ők is látják és tudják, hogy hihetetlen a helyzetük. Mert ugyanis a 
besorolási bérük maximálva van. 

Fekete Péter: Itt a költségvetésnél is javasolja az intézmény-felújítási keret megemelését 10 
millió forintról 30 millió forintra. Valamint javasolja a Sándor-kastély úgynevezett TSZ 
szárnyában négy tanterem és kapcsolódó helyiségeinek valamint ugyanitt egy tornaterem 
építésének tervezői költségeire beállított 5 millió forint megemelését 20 millió forintra. Ezzel 
elkészülhetne egy engedélyes terv, amivel lehet pályázaton indulni.  



14 

 

Dobosy Gáborné: A nyugati szárny alatti; 140 m2 –es pince tervezése, felújítása van beállítva 
a költségvetésbe. Ugyanúgy meg kell terveztetni, ajtó-ablak cserét, vízszigetelést, teljes 
szerkezetet. A 110 m2--es étteremhez tavaly nem nyúltunk. Ott is teljes szerkezetig vissza kell 
bontani. Az a javaslatuk, hogy a tervezés az egész területre vonatkozzon, s a kivitelezés 
pedig, az építési engedélyt pedig ütemezve kérnék. Tehát a tantermek északi szárny, pince 
és étterem külön ütemezve, azaz a kivitelezést nem kell egyszerre megkezdeni, de egy és 
ugyanazon építései engedély vonatkozna arra is. Azaz a kivitelezés nem kellene, hogy a 
2014. évi költségvetést terhelje. Ehhez képest tegnap érkezett a művészeti iskola kérelme, 
hogy ősztől használni szeretnék az egyik pincét. Erre nem tudtak gondolni a költségvetés 
tervezésénél. 

Korbuly Klára: A művészeti iskolának kellene egy műhely, mert most már két éve folynak a 
Szily-kastélyban a képzőművész tanszaknak is órái, akiknek most már, a  harmadik évben 
nem lehet műhely nélkül működni. Nem tudják hova tenni a holmijukat, stb. A múltkor éppen a 
testületi ülésen a Lelkes Péter képviselő úr nehezményezte, hogy nem fejlődik eléggé a 
képzőművész tanszak, ennek egyik oka a műhely hiánya. Mostanáig a biai településrészen 
egyáltalán nem is folyt képzőművészeti oktatás, de most már nagyon kellene. Éppen a 
napokban derült ki, hogy a könyvtárban kialakított egyik tantermünkre szüksége lenne a 
könyvtárnak, tehát onnan is mennie kell a művészeti iskolának. Ezen kívül gyakorlatilag a 
teljes alsó tagozat lekerül a Szily-kastély épületébe, tehát ott mindenképpen többletteremre 
van szükség, hogy lehessen ott tanítani.  

Fekete Péter: Ezt a tervezés kapcsán kell alaposabban megvizsgálni. Kérdés, hogy 
műszakilag milyen helyiségek alakíthatók ki, illetve mindez mekkora költséget igényel. 
Mindenesetre az ebédlő teljes felújítása az most talán várhat, működik most is ebédlőként. 
Javasolja ezt a 157 milliós keretet 27 millió forinttal 130-ra csökkenteni. A következő, szintén a 
Szily-kastélynál szereplő tételt javasolja 13 millió forintról 3 millióra csökkenteni, mert idén 
elegendő volna csak a terveket elkészíttetni a nem bontható épület felújítására. Következő 
csökkenthető tétel az új óvoda tervezési költsége. Erre 19 millió forint van beállítva. Javasolja 
itt is csupán az engedélyes tervek elkészítését 9,2 millió forintért. Egy pályázat benyújtásához 
ennyi is elegendő. csak az engedélyes tervek készüljenek el, ugyanis az kell ahhoz, hogy 
pályázhassunk. Javasolja továbbá a Szent László utca 8. szám alatti ingatlan 
megvásárlásának elhalasztását. Elég sok ingatlanvételi szándék van a költségvetésben, ez 
most talán várhat. És a viadukt hidak pillér-helyreállításról nem sikerült megtudni, mit is takar. 
Ha nem égetően szükséges, fontos, ezt is javasolja kivenni. 

Szakadáti László: Támogatja ez utóbbi javaslatot. A művészeti iskola számára műhely 
kialakítására alkalmasnak találja azt az ingatlant is, amelyet az önkormányzat a napokban 
készül megvásárolni a Biai Református Egyházközségtől. 

Fekete Péter: Javasolja, hogy a 2014-ben megvásárolni kívánt ingatlanok mindegyikénél 
vizsgálják meg a művészeti iskola számára történő hasznosítás lehetőségét. 

Dobosy Gáborné: Emlékezteti a bizottságot, hogy a Szent László utca 8. számú ingatlannal 
kapcsolatban vannak korábbról származó kötelezettségei az önkormányzatnak. A 
megvásárlás elhalasztása előtt ezeket érdemes lenne áttekinteni. A hídpillérrel kapcsolatban 
tájékoztatja a bizottságot, hogy tavaly áprilisban készült hídállapot-felmérés, s itt van mind a 
két szerkezetre vonatkoztatva egy hídállapot-értékelési lap, amelyben vannak sürgős 
beavatkozási tételek is. Nagyrészt betonboltozat átázására, kőburkolaton pang a víz, átázási 
foltok láthatóak a hídfősarok környezetében lerakódás van. Lehullik a hídfőről a 
murvaburkolat, tehát olyan fajta hídpillér-szerkezeti felújításokról szól ez, amelyeken egy éven 
belül szükséges a beavatkozás és ezt maga a hídértékelési lap tartalmazza. Ezen kívül a  
Biatorbágyon átvezető Budapest-Balaton bringaút egyik tervezett nyomvonala pont az 
elhagyott vasúti nyomvonalon és a viadukton át vezet, valamint  van egy másik támogatandó 
cél, az önkormányzat részt vesz, mégpedig a kisvasútnak a meghosszabbítása, ami 
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ugyancsak a viadukt hídpillérein menne át. Ez hosszabb távú befektetés, és nemcsak akkor a 
szükséges, ha életveszélyes, veszélyes állapot megszüntetése, hanem a későbbiekben más 
feladatokra is szükséges az a 3 és félmillió forint. Ilyen szempontból tartja szükségesnek ezt a 
tételt. A harmadik pedig,  itt szóba került a Nagy utcai ingatlan. A Nagy utcai ingatlanra a 
szerződést megkötöttük, a szerződés úgy szól, hogy október elsejétől az önkormányzat már 
felméréseket végezhet, a tervezéshez szükséges előkészületi munkálatokat az ingatlanon 
elvégezheti, de birtokba csak 2015. január 31-ét követően kerül, onnantól tudja az ingatlant 
használni. A másik ingatlan  a Nagy utca, ami közvetlen a Szili-kastély melletti,  azt már 
korábban megvásárolta  a város, ott pedig gyakorlatilag holtig tartó használati joga van az ott 
lakónak. A harmadik ingatlan pedig, amiről most fog majd dönteni a testület, az talán a 
legrosszabb állapotban lévő. 

Fekete Péter: Kéri az oktatási-nevelési intézmények vezetőit, hogy indokolják meg a leadott 
többletigényeiket! 

Rack Ferencné: Az udvar nagyon rossz állapotban van, az épületben rengeteg a gyerek, 
nagyon sok sarat hordanak be, ezért kéri a takarítói létszám megemelését 1 fő hat órás 
álláshellyel. 

Czuczor Orsolya: Az intézményben ügyeletrendszerrel minden szinten egy, illetve két 
takarítónő biztosítva van az egész nyitvatartási időszakban. Nem gondolja, hogy még egy 
plusz fő hatórás személy alkalmazása indokolt lenne. 

Fekete Péter: A következő, ami talán ide tartozik, az a Biatorbágyi Általános Iskola 1 fő 
részállású konyhás a Sándor Metternich és a Szily-kastélyban. A kérelem kapcsán kíváncsi 
lenne arra, hogy melyik épületben mekkora létszámhoz hány fő konyhai dolgozót 
alkalmaznak! 

Czuczor Orsolya: A Karinthy Frigyes utcában van öt és fél fő úgy, hogy egy részmunkaidős 
dolgozó besegít a konyhán az ebédeltetés ideje alatt. A Sándor-kastélyban kettő, és a Szily-
ben is két fő dolgozik a konyhán.   

Rack Ferencné: Nála 3 fő van állandó jelleggel és a takarítónők segítenek be, tehát ez 
ebédelési időszakban, ami azt jelenti, hogy 11 és gyakorlatilag 2 óra, fél 3-ig két takarítónő a 
konyhán tartózkodik az ebéd lebonyolításának a gyorsítása érdekében és ilyenkor lenne 
szükség arra az egy takarítónőre pluszban, aki közben ellátja a takarítási feladatokat, mert a 
tantermekbe akármikor nem tudnak bemenni a takarítónők. Akkor tudnak bemenni, amikor a 
gyerekek ebédelni mennek, kijönnek a teremből, mert gyakorlatilag reggel fél 8-tól este fél 8-
ig, 8-ig a tantermeink 80 százaléka foglalt. Tehát a kisegítők meg azért vannak ott, tehát az ő 
feladatuk az, hogy kikaparják a maradékot a tányérokból, a mosogatónál is segítenek, hogy 
minél gyorsabban újra tiszták legyenek az edények és a kiszolgálást fel lehessen gyorsítani, 
mert gyakorlatilag nagyon rövid idő alatt kell, mint az előző ülésen említettem 410 főnek 
megebédelni, ami pár évvel ezelőtt 170 fő volt, az most 410 fő. .  

Czuczor Orsolya: Kéri a bizottság állásfoglalását a biai két épület konyhai létszámának 
megemeléséről, különös figyelemmel arra, hogy szeptembertől a Szily-kastélyban kb. 100 
fővel emelkedik a gyereklétszám. 

Fekete Péter: Jövőre szeptembertől a Karinthy Frigyes utcai épületben körülbelül 20 osztály 
lesz, a Sándor-Metternich Kastélyban szintén 20 osztály és a Szily kastélyban 11. Ezen 
adatok alapján kellene arányosítani a létszámot. 

Czuczor Orsolya: A városgondnokság vezetője tudna még  erre vonatkozólag  információval 
szolgálni, aki felügyeli a takarítókat és a konyhai dolgozókat is. Javasolja, hogy a szeptemberi 
konkrét létszámok alapján térjenek vissza erre a kérdésre. Forrás ugyanúgy nincs rá. 
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Egyensúlyi költségvetés-tervezet került kiküldésre. Az étterembővítés kapcsán van 
tartalék  tervezve 5 millió Ft mértékben. Ha 3 havi munkabért kell kifizetni és szeptembertől, 
akár még ennek a terhére is felvehető lesz egy embert,. Tehát vissza lehet még térni erre a 
dologra később, amikor már a gyereklétszámok elosztását konkrétan ismerjük.  

Hingyiné Molnár Ildikó: Munkavédelemre és tűzvédelemre átalánydíjas szerződés fedezete 
szerepel a költségvetési igényben. A továbbképzésre beállított összeget, ha sikerül a 
pályázati keretből megkapniuk, akkor kihúzható ez a tétel. A köznevelési törvény úgy 
rendelkezik, hogy 450 fő fölött még egy plusz adminisztrátort alkalmazható. Hat órában 
foglalkoztatott adminisztrátorra lenne nagyon nagy szükség. 

Czuczor Orsolya: Nem szeretné azt mondani, hogy kevés adminisztratív munka van, de azt 
gondolja, hogy minden épületben van adminisztrátor, aki tud segíteni az óvodavezetésnek. 

Hingyiné Molnár Ildikó: Pedagógiai asszisztens van minden épületben. Ők besegítenek az 
adminisztrációba. A plusz munkaerő a gazdasági ügyek viteléhez kellene. Ezt nem láthatják el 
pedagógiai asszisztensek. Nem minden épületbe, hanem az egész óvoda számára kér egy fő 
hat órás adminisztrátort. 

Fekete Péter: Tehát ha jól értettem induljunk visszafelé mert most ez a legfrissebb. A 600 
ezer forint azt ha jól értettem megvizsgálják, ha pedig végképp nem akkor az  eddig 
intézmény-felújítás keretben volt az akkor kerüljön onnan most, az hogy átalány díjas vagy 
eseti az, tehát én azt kérem a hivataltól, hogy ezt oldja meg. A továbbképzések, az 
elhangzott, hogy itt a pályázati rendszerben csatornáznánk be, úgyhogy amiről szavaznunk 
kell, ez az az 1 fő adminisztrátori álláshely bővítés. Igazgatónő elmondta az érveit, a pénzügyi 
osztály meg elmondta, hogy döntsük el, hogyha akarunk ilyet, és teremtsük meg a forrását. 
Úgyhogy én ezzel mást nem tudok, ha nincs más javaslat ezzel kapcsolatban, mint hogy 
felteszem szavazásra ezt a pontot. 

 

Szavazás: 

1. A bizottság 4 igen szavazattal 1 tartózkodás mellett (öt fő bizottsági tag volt jelen a 

szavazásnál) támogatta a Benedek Elek Óvoda kérelmét létszámának megemelését 1 

fő hat órában foglalkoztatott adminisztrációs munkakörrel. 

2. A bizottság öt igen szavazattal (öt fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) 
egyhangúlag támogatta, hogy a Biatorbágyi Általános Iskola technikai létszámának 
(konyhai dolgozó) kettő fővel történő megemelésének kérdéséről a bizottság a 
ténylegesen ellátandó feladat ismeretében augusztusi ülésén hozzon döntést. 

3. A bizottság két nem szavazattal, három tartózkodás mellett (öt fő bizottsági tag volt 
jelen a szavazásnál) a technikai létszám megemelését egy fő hat órában 
foglalkoztatott takarítóval nem támogatta.  

4. A bizottság öt igen szavazattal (öt fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) 
egyhangúlag támogatta a Szily-kastély beruházási összegének csökkentését az 
eredetileg tervezett 157 millió forintról 130 millió forintra az ebédló-felújítás későbbre 
halasztásával, illetve a pincefelújításnak a saját emberekkel és saját beruházásban 
történő megvalósításának a megvizsgálásával. 

5. A bizottság öt igen szavazattal (öt fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) 
egyhangúlag támogatta a Szily-kastély területén található régi pajta, gépház 
épületének tetőcseréjére szánt 16 millió forint csökkentését 3 millió forintra a 
beruházások megvalósításának elhalasztásával, a tervek elkészítésével a 2014-es 
gazdasági évben. 
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6. A bizottság öt igen szavazattal (öt fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) 
egyhangúlag támogatta az új óvoda tervezésre megállapított 19,2 millió forintos 
keretösszeg  csökkentését 9,2 millióra azzal, hogy ebből csak egy esetleges pályázat 
benyújtásához szükséges engedélyes tervek készüljenek el. 

7. A bizottság 3 igen szavazattal egy nem szavazat és egy tartózkodás mellett (öt fő 
bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) támogatta a Szent László utca 8. ingatlan 
megvásárlásának elhalasztását 2015-re.  

8. A bizottság 1 igen szavazattal 4 tartózkodás mellett (öt fő bizottsági tag volt jelen a 
szavazásnál) nem támogatta a Viadukt hídpilléreinek helyreállítására tervezett 3,5 
millió forintos keret törlését Biatorbágy Város 2014. évi költségvetésének tervezetéből. 

9. A bizottság öt igen szavazattal (öt fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) 
egyhangúlag támogatta a 2014. évi intézmény-felújítási keret megemelését 10 millió 
forintról 30 millió forintra. 

10. A bizottság négy igen szavazattal egy tartózkodás mellett (öt fő bizottsági tag volt jelen 
a szavazásnál) támogatta a Sándor-Metternich-kastély tervezésére tervezett 5 millió 
forintos keretösszeg megemelését 20 millió forintra, azzal, hogy ez foglalja magában 
egy esetleges pályázaton elnyerhető tornaterem engedélyezési-tervezési költségeit is. 

11. A bizottság két nem szavazattal három tartózkodás mellett (öt fő bizottsági tag volt 

jelen a szavazásnál) nem támogatta egy tíz millió forintos keret létrehozását a 

pedagógiai munkát segítő állami alkalmazottak kereset kiegészítésére és a 

pedagógusok munkájának differenciált elismerésére. 

12. A bizottság öt igen szavazattal (öt fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) a javasolt 
módosításokkal támogatta és a képviselő-testületnek elfogadásra javasolta Biatorbágy 
Város 2014. évi költségvetését. 

Biatorbágy Város Önkormányzat Oktatási Bizottságának  

14/2014. (II. 12.) OB sz. határozata 

Biatorbágy Város Önkormányzatának 2014. évi költségvetéséről 

A bizottság támogatta és elfogadásra javasolta a képviselő-testületnek Biatorbágy Város 
Önkormányzatának 2014. évi költségvetési tervezetét az alábbi módosításokkal: 

1. Benedek Elek Óvoda létszámkerete kerüljön megemelésre 1 fő hat órában 

foglalkoztatott adminisztrációs munkakörrel. 

2. A Szily-kastély beruházási összege csökkenjen az eredetileg tervezett 157 millió 
forintról 130 millió forintra az ebédló-felújítás későbbre halasztásával, illetve a 
pincefelújításnak a saját emberekkel és saját beruházásban történő megvalósításának 
a megvizsgálásával. 

3. a Szily-kastély területén található régi pajta, gépház épületének tetőcseréjére szánt 16 
millió forint csökkenjen 3 millió forintra a beruházások megvalósításának 
elhalasztásával, a tervek elkészítésével a 2014-es gazdasági évben. 

4. Az új óvoda tervezésre megállapított 19,2 millió forintos keretösszeg  csökkenjen 9,2 
millióra azzal, hogy ebből csak egy esetleges pályázat benyújtásához szükséges 
engedélyes tervek készüljenek el. 

5. A Szent László utca 8. ingatlan megvásárlása kerüljön elhalasztásra 2015-re.  
6. A 2014. évi intézmény-felújítási keret emelkedjék 10 millió forintról 30 millió forintra. 
7. A Sándor-Metternich-kastély tervezésére tervezett 5 millió forintos keretösszeg 

emelkedjen 20 millió forintra, azzal, hogy ez foglalja magában egy esetleges 
pályázaton elnyerhető tornaterem engedélyezési-tervezési költségeit is. 
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Az elnök rövid szünetet rendelt el. 

4. A közösségi együttélés alapvető szabályairól, valamint ezek elmulasztásának 
jogkövetkezményeiről szóló rendelet 

Dr. Révész Zoltán: Első fordulós tárgyalása zajlik a rendeletnek. A korábbi jogszabály, amely 
alapján a települések elkészítették a helyi rendeleteiket okozott némi zavart azok 
végrehajthatóságában. Ezért az Alkotmánybíróság foglalkozik vele. Jó lenne, ha a biatorbágyi 
rendeletben szerepelhetnének azok a felhatalmazó rendelkezések, amely alapján a közösség 
védelme érdekében be lehet tartatni a rendelkezéseket. 

Tóthné Gyarmati Magdolna: Volt már itt javaslat a zajszennyezéssel kapcsolatban.  

Dr. Révész Zoltán: A zajrendelet tárgyalását levette a képviselő-testület a napirendjéről. Ez a 
rendelet nem tartalmaz a szabályozást a zaj kérdéséről, arról egy külön rendelettervezet került 
beterjesztésre, több fordulóban tárgyalta a bizottság és a testület. Nem sikerült a képviselő-
testületnek végül konszenzusra jutnia ebben a kérdésben, tehát nem szerepel benne. Az 
égetéssel kapcsolatban a településfejlesztési bizottság napirendjén szerepel a kerti hulladék 
égetésével kapcsolatos anyagjogi szabályozás. Ott meg lehet nézni a tervezett jogszabály 
szövegét.  

Szavazás: A bizottság öt igen szavazattal (öt fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) első 
olvasatban támogatta a közösségi együttélés alapvető szabályairól, valamint ezek 
elmulasztásának jogkövetkezményeiről szóló rendelet 

 

Biatorbágy Város Önkormányzat Oktatási Bizottságának  

15/2014. (II. 12.) OB sz. határozata 

A közösségi együttélés alapvető szabályairól, valamint ezek elmulasztásának 
jogkövetkezményeiről szóló rendelet 

A bizottság) első olvasatban támogatta a közösségi együttélés alapvető szabályairól, valamint 
ezek elmulasztásának jogkövetkezményeiről szóló rendelet 

   

5. A 2014. évi óvodai beiratkozási időpontokról  

Hingyiné Molnár Ildikó: Bölcsőde vezetőjével egyeztetve, óvodai beiratkozás időpontjának 
április 23-át és 24-ét javasolják. Ez a Húsvétot követő héten szerda-csütörtök. 15-ére 
javasolják tenni.  

Fekete Péter: Okoz-e ez valamilyen gondot, figyelembe vették-e az iskolai szünetek 
időpontját? Tavaly szeptemberben tárgyalta a bizottság a tanítási szünetek rendjét, ami 
például ilyen városi szintű események kapcsán is fontos lehet. Mivel nincs észrevétel, 
szavazásra teszi fel a szóban elhangzott határozati javaslatot a 2014. évi óvodai 
beiratkozásról. 

Szavazás: A bizottság öt igen szavazattal (öt fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) 

támogatta és elfogadásra javasolta a képviselő-testületnek, hogy az óvodai beiratkozás 

időpontja 2014. április 23. és 24. legyen. 
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Biatorbágy Város Önkormányzat Oktatási Bizottságának  

16/2014. (II. 12.) OB sz. határozata 

A 2014. évi óvodai beiratkozási időpontokról 

A bizottság támogatta és elfogadásra javasolta a képviselő-testületnek, hogy az óvodai 

beiratkozás időpontja 2014. április 23. és 24. legyen. 

 

6. A köznevelési intézmények részvétele a városi rendezvényeken 

Fekete Péter:  E napirend tárgyalásánál köszönti a Faluház igazgatóját, Szádváriné Kiss 
Máriát. A naprend arról szól, a Művelődési Ház és az oktatási intézmények próbálnak 
szorosabb munkakapcsolatot kialakítani, hogy egyrészt a pedagógusok, másrészt leginkább a 
gyerekek minél inkább megjelenjenek az ünnepi alkalmakon. Valami olyan forgatókönyveket, 
műsort, ötleteket kitalálni, hogy hogyan tudnák őket minél inkább bevonni azokba a városi 
rendezvényekbe, ünnepségekre, ahol eddig valamelyiken megjelentek, meg valamelyiken 
nem.  

Szádváriné Kiss Mária: Elindult egy nagyon örvendetes folyamat tavaly, amikor a Nemzeti 
Összetartozás napja alkalmából a polgármester úr levelet írt az intézményeknek a közös 
ünneplésre. A Ritsmann Pál Német Nemzetiségi Általános Iskola akkor példát mutatott a 
megjelenésével és a koszorúzással. A Faluház kérésére aztán az október 23-ai ünnepségen 
folytatódott az együttműködés, és a visszajelzések is abszolút pozitívak voltak a közönség 
meg az intézmények részéről is. A március 15-ével kapcsolatban is, ugyanígy váltakozva 
vesznek részt az iskolák, a nemzeti ünnepeinken pedig hát igyekszünk továbbra is az 
együttműködést folytatni. Véleménye szerint egy pozitív kezdeményezés indult el, sőt, annak 
is nagyon örül, hogy sikerült idén több szakmai műhely, elindítani, például a meseműhelyt, 
ahol az összes társintézményből, oktatási intézményből voltak pedagógusok és reméli, hogy 
tudják folytatni azt a programot is. Ugyanígy az óvodák számára, illetve az iskolák, szintén 
pedagógusok számára a gyermeknap előtt lesz továbbképzés a házban, amit a Faluház segít 
szervezni. Reméli, hogy az idei év reményteljesebb lesz. A költészet napja is már az óvodától 
az iskoláig mindenhol egységes lelkülettel indul el. Több ilyen programot szerveznek az év 
során, a Faluház munkatervében ez részletesebben is benne van.  

Szakadáti László: Évek óta nem nagyon sikerül az, hogy az iskolák kellő számban 
képviseltessék magukat a városi rendezvényeken. Ezért, azért, amazért. Ezért javasolja, hogy 
az ünnepek kialakításában, tehát magának az ünnepi programnak a  kialakításában kapjanak 
szerepet, kifejezett szerepet az iskolai osztályok. Akkor eljönnek a tanárok is, még talán a 
szülők is nagyobb számban. Fokozatosan minden osztályra sor kerülne, így a fiatalok 
beleszoknának abba, hogy milyenek a városi ünnepek, hogyan kell ott megjelenni, viselkedni, 
milyen a nagyobb közösség ünneplésének részeseivé válni. 

Szádváriné Kiss Mária: Úgy gondolja, hogy nyitott kapukat dönget alpolgármester úr, mert 

október 23-án legalább 80-an szerepeltek, voltak a színpadon és a közönség soraiban a 

szülők. Egy nagy hibájuk van, de ez azt gondolom, hogy 20 éves hiba és az élet nem tudja 

még mindig a helyére tenni, sőt az élet hozza ezt a nagy hibát, hogy monumentálisan 

hosszúak az ünnepségeink és menet közben el is fogy a közönség. Az iskolák minden 

esetben meg vannak szólítva. Sőt már az óvodával, de még a bölcsődével is beszéltek róla, 

hogy egy lelkes szülői csapat van ott is és remélik, hogy az idő jó lesz például március 14-én, 

és akkor ők is tudnak felvonulni. De természetesen minden ötlet fontos, abból lehet tovább 
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menni, de maga az elv az biztos, hogy 2012 szeptember óta az, amit alpolgármester úr 

feszeget.  

Szakadáti László: A Faluházban zárt térben tartott rendezvények már igen szépek. A szabad 
téren rendezett ünnepségeken nincs kellő számú résztvevő. 

Rack Ferencné: Véleménye szerint, hogy ha alpolgármester úr úgy érzi, hogy ezek a kültéri 
rendezvények nem egészen vannak még a helyükön, akkor talán ezt kellene átgondolni, vagy 
kicsit megújulni ebben, már évek óta van ez a próbálkozás a felvonulással, de hogy ha ez így 
nem válik be akkor valami másfelé kell menni, valami mást kell kigondolni. A másik pedig, az 
október 23-i rendezvényre visszatérve, valóban több mint 80 tanuló szerepelt. Hat órakor 
kezdődött a program és valamikor 8 óra környékén kerültek sorra a gyerekek. Ez nagyon 
késő. A műsor szervezésében is előrelátóbbnak kell lenni: az egy fontos szempont lenne, 
hogy ha gyerekek szerepelnek, akkor lehetőség szerint ne a legvégére kerüljenek.  

Szakadáti László: A műsorok belső íve szempontjából jobb lenne, ha a himnuszt követően a 
közönség érzelmi ráhangolódása céljából jönnének először a kisebb gyerekek, azután az 
ünnepi szónokok veretes gondolatokat tartalmazó beszéde után szintén egy érzelmi, hangulati 
elemként a nagyobb gyermekek zárnák az üönnepséget. 

Szádváriné Kiss Mária: Azt gondolja, hogy akkor tudnak közösségben együtt lenni, mert 
régen az öregeket, a nagypapát is meghallgatta, - ha látszólag bolondokat beszélt is, 
bocsánat, hogy ezt mondom - az unoka. Igenis, hogy az elöljárót, a tudósembert hallgassa 
meg és legyen ott. A közös ünneplés pontosan azt jelenti, hogy közösen, együtt vagyunk ott. 
Azon dolgoznak, hogy az egész közösség az egész ünnepséget minél nagyobb létszámban 
tudja együtt megélni.  

Varga László: Minden új törekvést támogat, véleménye szerint, ez nem pengeváltás volt. A 
Szakadáti Lászlói azt mondta, hogy ő jobbnak tartaná, hogy a himnusz után legyen valami kis 
ráhangolódás. Lehet az egy vers, lehet az egy duótól egy ének, valami, ami még egy kicsit az 
elcsendesülést vagy az odakoncentrálást szolgálja, aztán jöhet a nagy ívű gondolat, legyen az 
képviselő, vagy pedig országos politikus vagy történész, vagy bárki. Ezen érdemes 
elgondolkozni.  

Fekete Péter: Nem kellene az Oktatási Bizottságban műsort, meg közművelődést, meg 
rendezvényt szervezni, inkább felkéri a Közművelődési Ifjúsági és Sportbizottság jelenlévő 
elnökét, meg tagjait, hogy a holnapi bizottsági ülésen ezt kezeljék, prioritásként és erre az 
aspektusára is helyezzenek hangsúlyt. 

 Rack Ferencné: Nagyon fontosnak tartja a személyes megszólítást, és ezt meg is tették 
ezen az október 23-i ünnepélyen. Tehát minden gyerek, aki szerepelt, egy nagyon szívélyes 
levélben meghívták a szüleit is, hogy legyen részese ennek a nagyszerű élménynek, és sokan 
el is jöttek. 

Szádváriné Kiss Mária: Örül annak, amit Rack Ferencé mondott, hiszen a Faluház nem tudja 
megszólítani közvetlenül a szülőket és a gyerekeket, de  egy igazgatói kedves invitáló levél, 
most is szólhatna a március 14-ei programról. Nagyon örülnének, hogyha ezt mindegyik iskola 
ugyanígy tolmácsolná  a szülőknek, diákoknak akkor is, hogyha nem éppen az ő iskolájuk 
szerepel a színpadon.  

 Fekete Péter: Kéri, hogy ez legyen formálisabb kapcsolat, meg invitálás. Tehát azon felül, 
hogy ez most elhangzott, akkor igen, az intézményvezetők kapjanak erre, most vagy a 
faluháztól, vagy a Polgármesteri Hivataltól meghívást. Meg esetleg a Faluház egyeztessen, a 
közreműködő iskolával hogy van-e javaslatuk a műsor összeállításával, szerkezetével, 
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időbeosztásával kapcsolatban. Tehát hogyan tud ez diák-, gyerek-, meg iskolabarát lenni.. 
Legyen ez egy oda-vissza munkakapcsolat, mert máshogy nem fog működni.  

Más hozzászólás nem lévén megköszönte a tájékoztatót, mindenki munkáját  és a bizottság 
ülését bezárta. 

Biatorbágy, 2014. február 26. 

 

 

 

 Koleszár Kázmér Fekete Péter 

 bizottsági tag bizottság elnöke 

 

 


